
Protokół Nr 43.2014
z posiedzenia Komisji  Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 19 marca 2014 roku w godzinach 1200 – 1345.

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  w/g  załączonej  listy  obecności;  na 
14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Adam Dobkowski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Pierwszy Z-a Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Wydział Strategii i Rozwoju inspektor ds. planowania strategicznego i analiz – Andrzej 

Lemieszonek,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Omówienie  zamierzeń  związanych  z  rozwojem infrastruktury  sportowej  i  rekreacyjnej 

w naszym mieście w 201 4 roku .
4. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3) innych z porządku sesji Rady Miasta zaplanowanej na dzień 25 marca 2014 r. i dotyczących 

prac Komisji.
5. Raport z realizacji „Ełckiej Karty Rodziny 3+” za rok 2013.
6. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok.
7. Sprawozdanie z realizacji założeń zawartych w Programie Rewitalizacji Ełku za rok 2013.
8. Sprawozdanie   za  2013 r.  z  realizacji  założeń zawartych w Strategii  Zrównoważonego 

Rozwoju Ełku do roku 2016.
9. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok.
10.Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad Komisji.  Ze  względu  na  to,  że  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  Samorządowych  jest 
w delegacji pkt. 3 Funkcjonowanie Szkoły Sportowej. Plany na rok szkolny 2014/2015. zostaje 
przeniesiony na następne posiedzenie Komisji.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański zaproponował w zamian w tym punkcie omówienie 
zamierzeń związanych z rozwojem infrastruktury sportowej i rekreacyjnej w naszym mieście.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym – jednomyślnie 11 głosami „za” przyjęli zmianę 
w porządku obrad w pkt. 3.
 Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zaproponował  -  w  pkt.  4  Opinia  Komisji  do 
projektów  uchwał  –  omówienie  projektów  uchwał  zgodnie  z  programem  sesji  Komisja 
zaopiniuje projekty uchwał związane tematycznie z pracą Komisji. 



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zgłosił  wniosek  o  omówienie 
raportów i sprawozdań z programu sesji.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  przyjęli 
porządek obrad jak wyżej wraz ze wszystkimi proponowanymi zmianami.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji Tomasz Przekop  zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu 

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 42.2014 z dnia 19 lutego 2014 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.    

Do punktu  3-ego 
 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział  na  wstępie,  że  już  obecna 
infrastruktura sportowa w mieście – przy MOSiR i szkołach wypełnia potrzeby środowisk 
sportowych i indywidualnych.

Jeśli chodzi o wykorzystanie „Orlików” - jest to na etapie przeglądu. Na pewno obecna 
baza musi być również modernizowana.
Z planowanych zamierzeń na ten rok:
• budowa parku sportowo-rozrywkowego przy ul. Parkowej u ujścia rzeki Ełk w pobliżu 

miejskiego  skate-parku,  powstałaby  by tam ścieżka  do  biegania  długości  400 metrów, 
siłowania na świeżym powietrzu, teren rekreacyjny z ławeczkami,

• budowa  skweru  edukacyjno-rozrywkowego  Mikołaja  Kopernika  przy  ul.  Wojska 
Polskiego,

• budowa placu zabaw na os. Bogdanowicza przy Szkole Podstawowej nr 7 i Przedszkolu 
„Ekoludki",

• boisko przy SP nr 9 – otwarcie na wiosnę, z tego projektu pozostało 240 tys. zł, chcemy za 
te pieniądze wymienić okna na sali gimnastycznej,

• budowa placu zabaw na promenadzie przy ul. Nadjeziornej,
• budowa boiska ze sztucznej trawy do gry w piłkę nożną przy Szkole Podstawowej nr 3 

i  Gimnazjum  nr  4  na  os.  Północ  II  -  chcemy  wykonać  boisko  z  nawierzchnią 
poliuretanową i boisko do piłki siatkowej plażowej, skocznię w dal i kawałek bieżni,

• zaprojektowanie  pełnowymiarowego  boiska  ze  sztucznej  nawierzchni  do  gry  w  piłkę 
nożną.  Przygotowujemy się  do realizacji  tego pełnowymiarowego boiska na terenie  za 
giełdą  samochodową,  jest  to  na  etapie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego.  Chcielibyśmy  je  zrealizować  w  2015  starając  się  pozyskać  środki 
zewnętrzne.

• w tym tygodniu zostanie oddana do użytku ścianka wspinaczkowa, mamy przeszkolonych 
14 operatorów,

• wreszcie  uda  się  nam  wykonać  park  linowy  dla  dzieci  i  dorosłych  na  cyplu  przy 
promenadzie,  po 8 przetargach w końcu wyłoniony został  wykonawca,  musimy jednak 
dołożyć 350 tys. zł, ale mieści się tutaj już wszystko bez rozbijania na etapy tej inwestycji.

• w okresie letnim planujemy odświeżenie obiektów sportowych przy szkołach,
• bardzo dobrze rozwija się narciarstwo biegowe, trasy są przygotowywane przez MOSiR. 

Pojawiają  się  pomysły,m  by  część  tras  narciarskich  była  wytyczana  poza  obszarami 
leśnymi. Będziemy namawiali MOSiR by zakupić trochę nart biegowych .

Wywiązała się dyskusja.
Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  może  należałoby  nawiązać  współpracę  ze  „Starym 

Spichlerzem”? Pojawia się sporo biegaczy i może na terenach POHZ można by wytyczyć 
odcinki poza lasem.

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop – czy wiadomo,  kto będzie administratorem 
tego parku przy Centrum Edukacji Ekologicznej?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jako plac zabaw będzie to otwarta przestrzeń, 
będziemy to tylko sprzątali.



Radny Ireneusz Dzienisiewicz zgłosił propozycję wprowadzenia oznakowania odcinków np. 
200 metrowych czy 500 metrowych na promenadzie nad jeziorem Ełckim. Można by postawić 
z  dwu stron tabliczki  lub  pomalować linie  na kostce  brukowej.  Takie  oznakowanie  będzie 
motywować biegających po promenadzie.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jest to bardzo słuszna sugestia i takie oznakowanie 
byłoby bardzo motywujące.

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  uwagę, że na placu zabaw w okolicy 
restauracji „Dos Patos” nie ma kawałka zacienionego miejsca.  Jest to bardzo uciążliwe dla 
rodziców i  dzieci  w okresie  letnich upałów. Zdarzają się  również zranienia dzieci  podczas 
korzystania z urządzeń tego placu zabaw. Należałoby na to zwrócić uwagę.

Z-ca Prezydenta Miasta  Artur  Urbański – problem braku cienia  jest  nam znany,  można 
byłoby pomyśleć o parasolach. Dlatego też ten drugi plac zabaw chce my usytuować w miejscu 
bardziej zacienionym.

Do punktu  4-ego   
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie z pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1 i 2) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody budżetu o kwotę 322 724 zł, w tym:
1) dochody bieżące zwiększa się o kwotę 56 488 zł (dotacje na zadania własne z zakresy 

pomocy  społecznej  - 184 804  zł,  środków  zewnętrzne  na  realizację  na  realizację 
programów z udziałem środków pochodzących z UE – 6 062 zł, pozostałych dochodów 
własnych:odszkodowania MOPS i PNT - 8 064 zł), w tym zmniejszenie części oświatowej 
subwencji ogólnej – 142 442 zł,

2) majątkowe  zwiększa  się  o  kwotę  266 236  zł  (środki  z  UE  na  realizację  projektu 
„Współpraca  w  zakresie  oszczędzania  energii  –  podejmowanie  decyzji  w  obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski”),

b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1 554 720 zł, w tym:
− wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 637 032 zł (zasiłki okresowe i stałe z pomocy 

społecznej  –  184 804  zł,  remonty  dróg  gminnych  –  155 000  zł,  remonty  dróg 
wewnętrznych  -  290 000  zł,  wydatki  bieżące  PNT  –  3 960  zł,  projekty  z  udziałem 
środków pochodzących z UE -  26 164 zł, MOPS - zakupy materiałów i wyposażenia  - 
4 104 zł), w tym zmniejszenie wydatków remontowych w oświacie – 27 000 zł,

− wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 917 688 zł (projekt: „Współpraca w zakresie 
oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski” 
–  322 616 zł,  zagospodarowanie  terenów komunalnych  –  30 000 zł,  projekt:  „Rozwój 
turystyki  aktywnej  płaszczyzną  polsko–rosyjskiej  współpracy”    –  wykonanie  parku 
linowego – 350 000 zł, MP Światełko - likwidacja barier architektonicznych – 65 072 zł, 
budowę drogi dojazdowej publicznej 09KDD przy ul. Tuwima – 150 000 zł),

c) zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 231 99 zł,  deficyt 
będzie wynosił  3 197 517 zł i zostanie pokryty z wolnych środków. 

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił  następnie projekt uchwały w sprawie  zmian 
w budżecie miasta Ełku na 2014 rok w części dotyczącej prac Komisji:
II)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego
2. Dział 600 rozdział 60017 § 4270 – 290 000 zł 
Remont opaski przy jeziorze ełckim – 200 tys. (zakres: uzupełnienie betonu, kostki Polbruk 
i desek osłaniających grodzice wzdłuż brzegu jeziora).



Remont  ciągu  pieszego  promenady  od  WSFiZ  do  ul.  Zamkowej  –  90  tys.  (zakres: 
rozbiórka istniejącej kostki, wykonanie podbudowy, ponowne ułożenie tej samej kostki), 
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji:
Projekt: „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko–rosyjskiej współpracy 
- dział 630 rozdział 630003 § 6059
Zwiększenie wydatków ze środków własnych o kwotę 350 000 PLN.
Podczas  sesji  otwarcia  ofert  złożona została  jedna oferta  na wykonawcę Parku linowego, 
która  przewyższa  kwotę  jaką  Zamawiający  zamierzał  przeznaczyć  na  sfinansowanie 
zamówienia. W celu wyboru oferty i zawarcia umowy zwiększa się wydatki na tym zadaniu. 
Kwotę 350 000 PLN proponuje się pokryć z wolnych środków.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się o wyjaśnienie w/w wydatków.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański -  opaska przy jeziorze jest już bardzo zniszczona 

przez lód i trzeba ją wyremontować. Jeśli chodzi o park linowy, chcielibyśmy sfinalizować w 
tym roku tę  inwestycję  i  dlatego też  potrzebna jest  dokładka 350 tys.  zł.  Dochodzą tutaj 
koszty  związane  z  licencjami  bezpieczeństwa.  Chcemy  również  wykonać  całość 
zaplanowanej inwestycji.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  wraca  sytuacja  związana  z  dofinansowywaniem 
zewnętrznym inwestycji,  do jakiej  wysokości  możemy angażować środki  własne.  Brakuje 
tutaj konsekwencji w działaniu. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  problem z  tą  inwestycją  polega  na  tym,  że 
projekt  jest  realizowany  wspólnie  z  miastem  Oziersk.  Miasto  Oziersk  swój  park  linowy 
wykonało i trudno nam byłoby się w tej chwili wycofać. Musielibyśmy zwracać pieniądze. 
Nie było na początku wiadomo, że będzie potrzebna tak duża kwota. Przetarg na wyłonienie 
wykonawcy był ogłaszany 8 razy. Nie ma wielu wykonawców tego typu inwestycji na terenie 
kraju.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  czy  nie  rozważano  w  tych  wariantach  możliwości 
okrojenia tej inwestycji, by nie musielibyśmy tyle dokładać?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – są to projekty bliźniacze z Ozierskiem. Trudno 
teraz ten projekt okroić, gdyż ma on spójną całość.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  zwrócił  się,  aby sprawdzić,  jakie  byłyby  konsekwencje 
wycofania  się z  z  realizacji  tego projektu i  poinformować o tym na posiedzeniu  Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 1 głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały   w sprawie   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2014-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  przy  0  głosach 
„przeciw” i 5 głosach „wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 rok. 

Do punktu  5-ego   
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  omówiła  Raport  z 

realizacji „Ełckiej Karty Rodziny 3+” za rok 2013 - Ełcka Karta Rodziny 3+” przysługuje 
rodzinom wielodzietnym, rodzinom zastępczym oraz rodzinnym domom dziecka, mających 
na utrzymaniu 3 i więcej dzieci w wieku do 18 roku życia lub do ukończenia nauki w szkole 
lub w szkole wyższej nie dłużej jednak niż do ukończenia 25 roku życia oraz posiadającym 
meldunek na terenie Miasta Ełku na pobyt stały pod wspólnym adresem. Karta przyznawana 
jest bez względu na status materialny. „Ełcka Karta Rodziny 3+” uprawnia do korzystania na 
preferencyjnych  warunkach  z  usług  i  świadczeń  oferowanych  przez  Miasto  Ełk  oraz 
partnerów akcji – przedsiębiorców, którzy przystąpili do inicjatywy „ Ełckiej Karty Rodziny 
3+” na podstawie porozumienia.



Od maja 2013 r. do 31 grudnia 2013 r. do Wydziału Polityki Społecznej wpłynęło 378 
wniosków o wydanie „Ełckiej  Karty Rodziny 3+”. Łącznie wydano 1 929 kart.  W ofercie 
przygotowanej  przez  Miasto  Ełk  zniżki/ulgi  udzielane  są  w  Ełckim  Centrum  Kultury, 
Miejskim  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji  oraz  w  36  przedsiębiorstwach  prywatnych.  W 
październiku  2013 roku na wniosek Prezydenta  Miasta  Ełku Rada Miasta  uchwaliła  25% 
zniżkę za każdą godzinę przekraczającą wymiar zajęć w przedszkolach prowadzonych przez 
Miasto Ełk. Ponadto od 01 stycznia do 07 marca 2014 roku do Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miasta Ełku wpłynęło 379 wniosków o wydanie/przedłużenie „Ełckiej Karty Rodziny 
3+”. Od początku roku 2014 podpisano 6 porozumień z prywatnymi przedsiębiorcami, którzy 
włączyli się w inicjatywę „ Ełckiej Karty Rodziny 3+”. 

Podsumowując półroczne funkcjonowanie „ Ełckiej Karty Rodziny 3+” należy zauważyć, 
że podjęte przez Miasto działania przyczyniły się do kształtowania pozytywnego wizerunku 
rodziny  wielodzietnej,  poprawy  warunków  materialnych  tych  rodzin  i  przede  wszystkim 
promocji  modelu  rodziny wielodzietnej.  Rodziny składające  wnioski  wyrażają  pozytywne 
opinie na temat funkcjonowania inicjatywy w naszym mieście. 
Członkowie Komisji  nie  wnieśli  uwag i  przyjęli  przedłożony raport  jednomyślnie,  poprzez 
aklamację.

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  omówiła  następnie 
Raport  z realizacji „3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na 
lata  2013-2015”  za  rok  2013  –   na  podstawie  danych  posiadanych  przez  Wydział  oraz 
uzyskanych  od  instytucji  i  organizacji  realizujących  politykę  społeczną  w  naszym mieście 
Wydział Polityki  Społecznej  dokonał oceny realizacji  Programu – szczegóły w załączonym 
raporcie.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i i zapoznali się z przedłożonym  Raportem  z realizacji 
„3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 2013-2015” za 
rok 2013

Do punktu  6-ego   
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła 

sprawozdanie finansowe i merytoryczne z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok – sprawozdanie w załączeniu do 
protokołu..
W ramach zadania, jeśli chodzi o dzieci i młodzież:
− W szkołach na terenie miasta realizowane były programy profilaktyczne korekcyjne dla 

uczniów.
− W ramach zajęć pozaszkolnych o charakterze profilaktycznym prowadzone były 

w świetlicach środowiskowych w Ełku zajęcia socjoterapeutyczne dla dzieci szczególnie 
zaniedbanych w związku z patologią rodzinną.

− W ramach organizacji spędzania czasu wolnego organizowane były zajęcia z zakresu 
profilaktyki uzależnień dla dzieci, młodzieży i dorosłych z elementami sportu, rekreacji 
i kultury fizycznej przez pozarządowe organizacje sportowe (w ramach Otwartego 
Konkursu Ofert i Trybu Małych Zleceń).

− Współpraca z organizacjami pozarządowymi zaowocowała zorganizowaniem szeregu zajęć 
profilaktycznych prowadzonych cyklicznie przez cały rok dla dzieci, młodzieży ełckiej oraz 
ich rodzin (w ramach Otwartego Konkursu Ofert i Trybu Małych Zleceń). 

Mamy 6 organizacji, które skorzystały z tej formy pomocy. W 2013 roku skorzystało 797 
młodzieży i dzieci z zajęć z zakresu profilaktyki uzależnień dla dzieci, młodzieży i dorosłych z 
elementami sportu.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła również 
w skrócie:



• Sprawozdanie finansowe i merytoryczne z realizacji Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 
rok – sprawozdanie w załączeniu do protokołu..

• Sprawozdanie finansowe i merytoryczne z realizacji Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok – sprawozdanie w załączeniu do protokołu..

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożone sprawozdania jednomyślnie, 
poprzez aklamację.   

 
Do punktu  7-ego   

Wydział Strategii  i  Rozwoju inspektor ds.  planowania strategicznego i  analiz  Andrzej 
Lemieszonek omówił sprawozdanie z realizacji założeń zawartych w Programie Rewitalizacji 
Ełku  za  rok  2013  –  sprawozdanie  w  załączeniu  do  protokołu.  Wydział  przygotował 
sprawozdanie obejmujące listę działań, które udało się zrealizować w 2013r.i tych, które są w 
trakcie realizacji.  Sprawozdanie zawiera m.in. spis projektów w poszczególnych obszarach, 
wykaz  budynków/obiektów/terenów,  które  poddano  remontom   i  modernizacji,  koszty 
poszczególnych prac oraz źródła finansowania. 

W  2013  r.  łączna  kwota  jaką  przeznaczono  na  rewitalizację  obiektów  i  przestrzeni 
wpisanych do Programu wyniosła 15 475 277 zł i była niższa o ok. 7,5 mln zł w porównaniu 
z  rokiem 2012. Główną przyczyną spadku był  brak środków z funduszy zewnętrznych na 
dofinansowanie inwestycji rewitalizacyjnych (koniec perspektywy finansowej UE 2007-2013). 
Uwidocznione jest to przy podziale procentowym poszczególnych źródeł finansowania: udział 
funduszy unijnych w 2012 r. wynosił 44,08% ogółu kosztów przeznaczonych na rewitalizację, 
by w 2013 r. spaść do poziomu zaledwie 4,64%. 
Jeśli chodzi o obszar sportowy oraz turystyczno-rekreacyjny, zrealizowano:
- Zagospodarowanie  Placu  Jana  Pawła  II  -  zakres  prac:  remont  mostku  niebieskiego 
łączącego ul. Stary Rynek z Placem Jana Pawła II.  Całkowity koszt: 49 461,42 zł (środki 
z budżetu miasta). 
- Modernizacja bazy sportowo – rekreacyjnej w mieście  - zakres prac: budowa hali sportowej 
przy SP nr 2. Całkowity koszt w 2013 r.: 1 864 604,75 zł, w tym: 

− środki z budżetu miasta – 1 318 275,56
− środki z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej - 546 329,19 zł.

- Budowa bieżni na boisku w Zespole Szkół Samorządowych - całkowity koszt: 596 996,12 
(środki z budżetu miasta). 
 -  Modernizacja  Międzyszkolnego  Ośrodka  Sportowego  w  Ełku  ze  zmianą  sposobu  
użytkowania na Centrum Sportu i Współpracy Transgranicznej - zakres prac: remont elewacji 
oraz wymiana bram w hangarze wioślarskim, budowa parkingu, przygotowanie terenu pod 
plażę i kąpielisko, budowa przebieralni. Całkowity koszt: 15 100 zł (środki własne). 
 - Boisko piłkarskie przy Szkole Podstawowej nr 9 - zakres prac: budowa budynku sanitarno-
szatniowego wraz z wielofunkcyjnym boiskiem. Całkowity koszt: 598 546,87 zł, w tym: 
- środki z budżetu miasta – 89 782,84 zł 

− środki UE – 508 764,84 zł.
– Rekreacyjny ciąg pieszo-rowerowy na osiedlu Jeziorna  - zakres prac: budowa ciągu pieszo-
rowerowego na osiedlu Jeziorna II etap.  Całkowity koszt w 2013 r.: 136 322,37 zł (środki z 
budżetu miasta). 
– Rewitalizacja obszaru w rejonie wieży ciśnień - zakres prac: remont elewacji wieży ciśnień. 
Całkowity koszt: 63 771,64 zł, w tym: 
- środki z budżetu miasta – 21 000 zł, 
- środki własne – 42 771,64 zł. 
-  Rewitalizacja  zdegradowanych terenów komunalnych dla  rozwoju  funkcji  rekreacyjno –  
turystycznych w mieście - zagospodarowanie terenu przy ul. Wojska Polskiego 4 – 6 
Zakres  prac:  budowa  miejsc  parkingowych,  nawierzchni  jezdni  i  chodników,  oświetlenie 
terenu,  budowa  kanalizacji  deszczowej,  montaż  ławek.  Całkowity  koszt:  165  413,94  zł 
(środki z budżetu miasta).



Komisja  zapoznała  się  ze  sprawozdaniem  z  realizacji  założeń  zawartych  w  Programie 
Rewitalizacji Ełku za rok 2013, nie wniesiono uwag.

Do punktu  8-ego   
Wydział Strategii  i  Rozwoju inspektor ds.  planowania strategicznego i  analiz  Andrzej 

Lemieszonek  omówił sprawozdanie   za 2013 r.  z realizacji  założeń zawartych w Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016. Jeśli chodzi o turystykę w chwili obecnej 
sektor  turystyki  w  Ełku  charakteryzuje  się  stosunkowo  słabym  poziomem  rozwoju  bazy 
noclegowej, zagospodarowania turystycznego i ruchu turystycznego. Ełk posiada natomiast 
cechy takie jak walory przyrodnicze, kulturowe czy dostępność komunikacyjna, które przy 
spełnieniu określonych warunków (inwestycje, promocja) dają szansę na rozwój turystyczny 
miasta (turystyka poznawcza i kwalifikowana). Przebieg głównych dróg krajowych otwiera 
szansę na rozwój turystyki tranzytowej (tworzenie miejsc obsługi recepcyjnej wzdłuż dróg i 
przy węzłach komunikacyjnych)4. 
Miasto odwiedzają turyści zarówno krajowi, jak i zagraniczni. Wg danych pochodzących z 
raportu  końcowego z  Badania  ruchu turystycznego Polski  Północno-Wschodniej  turyści  z 
Polski stanowią blisko 90% ogółu turystów odwiedzających Ełk. Miasto przyciąga turystów 
swoim bogactwem naturalnym (lasy, jeziora) oraz ciekawą propozycją imprez kulturalnych. 
Ełk kojarzy się turystom z ciszą, spokojem oraz mało uczęszczanym regionem. 

Wg danych  pochodzących  z raportu  Inwentaryzacja  potencjału  turystycznego obszaru 
EGO SA  baza noclegowa Ełku obejmuje 19 obiektów (11 kwater prywatnych, 6 obiektów 
zakwaterowania zbiorowego, 2 campingi i pola namiotowe). Dane GUS wskazują, że w 2012 
r.  w  Ełku  było  7  turystycznych  obiektów  noclegowych  oferujących  łącznie  541  miejsc 
noclegowych  (w tym  233  miejsca  całoroczne).  W 2012 r.  z  noclegów w tych  obiektach 
skorzystało  15  602  turystów  (w  tym  1  892  turystów  zagranicznych).  W  Ełku  brakuje 
obiektów  noclegowych  o  wysokim  standardzie  –  do  dyspozycji  turystów  są  2  hotele 
dwugwiazdkowe. 

Zdecydowana  większość  turystów  zagranicznych  odwiedzających  Ełk  w  2012  r. 
pochodziła z Europy, głównie z Niemiec. Według danych GUS w 2012 r. w stosunku do 2008 
r.  spadła  liczba  turystów  zagranicznych  odwiedzających  Ełk.  Największy  spadek  w 
porównaniu z rokiem 2011 wystąpił wśród turystów estońskich i łotewskich, a największy 
wzrost  wśród  turystów  z  Rosji  i  Litwy.  Udział  Niemców  w  ogólnej  liczbie  turystów 
zagranicznych utrzymuje się od wielu lat na poziomie powyżej 30%. 

Jeśli  chodzi  o  dział  sportu -  kultura  fizyczna w Ełku jest  na zdecydowanie  wyższym 
poziomie w stosunku do poprzednich lat. Wynika to m.in. z działań na rzecz modernizacji 
infrastruktury sportowej. Miasto wybudowało już 4 kompleksy „orlików”: przy SP nr 4, SP nr 
5, SP Sportowej nr 6, SP nr 7 z Oddziałami Integracyjnymi. Podobnego typu boisko powstało 
przy  SP  nr  9.  Dofinansowano  orlika  przy  oratorium  na  os.  Jeziorna  oraz  dokonano 
kompleksowej  modernizacji  obiektów  sportowo-rekreacyjnych  przy  MOSiR.  W  2013  r. 
została oddana do użytku hala sportowa przy SP nr 2. 

Pod względem ilości klubów sportowych działających na terenie miast, Ełk znajduje się 
na 3 pozycji, za Olsztynem i Elblągiem. W 2012 r. funkcjonowały w Ełku 32 kluby sportowe 
(wzrost  o 11 wobec roku 2008).  Liczba  osób ćwiczących  w klubach sportowych w Ełku 
wzrosła o prawie 60% w porównaniu z 2008 r. i wynosiła 2 354 osoby. W 2012 r. w Ełku  
pracowało 82 wykwalifikowanych instruktorów sportowych (55 w 2008 r.) i 34 trenerów (27 
w 2008 r.), prowadzących zajęcia w klubach sportowych na terenie miasta. 

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  przedstawione  w  tabelach  dane  nie  odzwierciedlają 
rzeczywistego  ruchu  turystycznego.  Brakuje  danych  dotyczących  powiatu  ełckiego 
i gospodarstw agroturystycznych. Takim miarodajnym odniesieniem jest lista stałych miejsc 
noclegowych. To by pokazało potencjał turystyczny miasta.

 Wydział Strategii i Rozwoju inspektor ds. planowania strategicznego i analiz  Andrzej 
Lemieszonek – te dane są na str. 12 opracowania.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz -  dobrze byłoby zrobić takie zestawienie całorocznych 
miejsc noclegowych w innych miastach naszego regionu.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  czy  mamy  sprecyzowane 
obszary. Gdzie występują braki i jakie są potrzeby?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  pewno  mamy  niewystarczającą  bazę 
noclegową. Baza noclegowa jest  bardzo istotna i jest pewnym hamulcem przy organizacji 
dużych imprez miejskich. Brakuje również markowego hotelu. 
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem za 2013 r. z realizacji założeń zawartych w Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016, nie wniesiono uwag.

Do punktu  9-ego   
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop powiedział,  że  zostało  przygotowane 

sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok  – czy są jakieś uwagi?
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli przedłożone 
sprawozdanie  z pracy Komisji za 2013 rok.

Do punktu  10-ego   
Radny Krzysztof Wiloch zwrócił się z prośbą o podanie na piśmie, jak przebiega przejęcie 

Ełckiej  Kolei  Wąskotorowej  przez  Muzeum  Historyczne  w  Ełku  –  czy  została  zrobiona 
inwentaryzacja? Ile było osób zatrudnionych na Ełckiej Kolei Wąskotorowych a ile teraz, na 
jakich stanowiskach? Kto będzie liderem projektu rozwoju EKW w Muzeum Historycznym?

Radny Mirosław Sawczyński  zwrócił  się z pytaniem o stan realizacji  inwestycji  przez 
prywatnego inwestora na zamku.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  tą  chwile  były  robione  badanie 
archeologiczne,  które  było  bardzo  ważne.  Na  podstawie  tych  badań  konserwator  określi 
zakres prac inwestycyjnych. My jesteśmy również zaangażowani w tren wokół zamku, chodzi 
o przebudowę drogi. 

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  poruszył  sprawę  problemu  z  nieszczelnym 
dachem na  hali  sportowej  MOSiR  przy  SP  nr  5  przy  ul.  M.M.  Kolbego.  Czy  są  jakieś 
przedsięwzięte środki, by ten problem zlikwidować?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  problem  jest  nam  znany.  Będziemy  robili 
inwentaryzację, by  określić koszty i rozwiązać skutecznie ten problem.

Radny Krzysztof  Wiloch zwrócił  się  z  pytaniem – co z  terenami  wykupionymi  przez 
prywatnych inwestorów, gdzie nie są prowadzone żadne prace inwestycyjne  i  od lat  stoją 
puste? Chodzi m.in. o teren przy ul. Armii Krajowej i działkę ul. Kościuszki.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – trudno wymusić na właścicielu podjęcie działań 
inwestycyjnych. Chcieliśmy co najmniej dwukrotnie odkupić ten teren, ale właściciel nie jest 
zainteresowany  by  go  odsprzedać.  Podobna  sytuacja  jest  z  terenem  przy  ul.  Kościuszki. 
Chciał to odkupić inwestor „Bramy Mazur”, nie udało się. Będziemy próbowali zasłonić to 
wystawą zdjęć, po zrealizowaniu galerii handlowej.

Radny Ireneusz Dzienisiewcz  zwrócił  uwagę,  że  może należałoby się  przyjrzeć  – czy 
zagospodarowanie terenu i postawienie okazałych wilii w sąsiedztwie plaży miejskiej (teren 
byłego POHZ) jest zgodne z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.

Radny  Podwojski  zgłosił  wniosek   o  przedłożenie  szczegółowego  rozliczenia  imprezy 
Mistrzostw Polski w Tańcach Latynoamerykańskich. W przedłożonej informacji nie ma podanej 
kwoty i rozliczenia.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
Tomasz Przekop


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

